
 
 

 

PROTOKOLL                                                                                                                                       

fört vid årsstämma med Länsbygderådet i Blekinge den 2 april 2023 i Ronneby Stadshus 

 

Ordförande Olof Nyström hälsade alla närvarande varmt välkomna till årsstämman och 

vände sig särskilt till Richard Granberg från Hela Sverige Ska Leva och representanter 

från Ronneby kommun, Kenneth Michaelsson och Daniel Granello samt från Ronneby 

kommunbygderåd, Helena Carlberg Andersson. I samverkan erövrade de priset som 

årets landsbygdskommun år 2022. Priset är instiftat av Hela Sverige Ska Leva (HSSL).  

 

Richard Granberg inleder med att berätta om sig själv och sin status när det gäller lands- 

bygdsutveckling. Styrelseledamot i Hela Sverige Ska Leva och fadder för Blekinge län är 

hans uppdrag inom HSSL. 

Han beskriver syftet med HSSL som organisationen, vilket i stort innebär att det ska finnas  

lika goda villkor för alla var man än bor i vårt avlånga land. 

HSSL ska stärka arbetet med landsbygdsutveckling lokalt och regionalt och påverka regionalt  

och nationellt i aktuella frågor. Man skall även sprida goda exempel på landsbygdsutveckling  

och uppmärksamma detta bl a genom att utse årets landsbygdskommun. 

HSSL ska även informera och sprida kunskap. Detta arbetsområde är grunden för mycket 

som genomförs bl a genom rapporter, handböcker och bloggar. 

Richard Granberg slår ett slag för balansrapporterna som ligger tillgängliga på hemsidan.  

Dessa rapporter gör jämförelser mellan stad och landsbygd inom ett flertal områden och är 

mycket användbara bl a i argumentation med bl a politiken. Nu i april släpps en ny rapport  

som heter Blåljus i hela landet, som visar på skillnader inom polisarbetet och i augusti  

kommer rapporten om Skolor i hela landet. 

Vi blir påminda om Landsbygdsveckan som går av stapel mellan den 2-7 maj 2023 med olika 

aktiviteter i landets kommuner. 

Richard Granberg avslutar med att ställa frågan till Blekinge – Vilka frågor är viktiga i vårt  

område? 

Goda diskussioner följde och som medskick lyftes frågor om 

- Kommunikation och infrastruktur 

- Boende och byggande 

- Kulturen som utvecklas i Stockholm men som blir sämre ju längre ut från huvudstaden 

man kommer 

- Skolfrågan som dristar sig att anta samma proportioner som kulturen 

Stämmodeltagarna var eniga om att ett stort problem idag är att ingen ser till helheten utan 

arbetar enbart utifrån respektive synvinkel. I ett stuprörstänkande blir det svårt för ungdomar 

idag att bli kvar på landsbygden även om viljan finns. 

Relevant, rimligt och roligt är ledord för att få ungdomar att engagera sig i landsbygdsfrågor, 

 

Deltagarna konstaterade samstämmigt att efterdyningarna från pandemin, som drabbat oss 

alla på olika sätt, har gjort att samhällsstrukturen har förändrats. Den förändringen måste 

mötas där vi befinner oss nu. 

Ordförande Anders Ohlsson tackade Richard Granberg för medverkan och förärade honom 

Blekinge Hembygdsförbunds årsbok Blekingeboken som ger en god bild av vårt vackra 

landskap- Sveriges Trädgård. 

 

Kenneth Michaelsson politiker med ansvar för Ronnebymodellen för landsbygdsutveckling i 

kommunen, Daniel Granello, landsbygdsutvecklare och Helena Carlberg Andersson, 



 
ordförande i Ronneby kommunbygderåd tog vid och gav oss en inblick i det arbete som 

renderat Ronneby kommun priset som årets landsbygdskommun 2022. 

Representanterna inledde med en kort film som på ett föredömligt sätt beskrev hur man 

arbetat ochfortfarande arbetar i samverkan utifrån en plan. 

Det är viktigt att ha en plan och ett engagemang för att få till en samverkan mellan stad och 

landsbygd. Arbetet med att få igång detta framgångsrika arbete startade med en motion till 

fullmäktige, som Kennet Michaelsson var ansvarig för,  om att via projektmedel skapa ett 

Landsbygdspolitiskt program. Motionen gick igenom och togs fram i samverkan med ett stort 

antal landsbygdsföreningar. Programmet fastställdes i politisk enighet år 2008 och ett arbete  i 

bred samverkan gjorde det möjligt att hälsa Landsbygdsriksdagen välkommen till Ronneby år 

2012. 

Samverkan har flutit på och utvecklats tillsammans med kommunbygderådet och näringslivet. 

Stad och landsbygd går hand i hand i Ronneby kommun. Landsbygdsfrågorna ligger under 

Strategisk Samhällsutveckling, vilket innebär att landsbygdsfrågorna finns med i alla 

strategiska frågor som rör hela kommunen. 

Helena Carlberg Andersson informerade om de så kallade försköningspengarna som 

kommunen bidrar med varje år. En miljon kronor är investeringsbidrag och en miljon kronor 

är till för underhåll av tidigare beviljade investeringar. Bidragen söks hos Ronneby 

kommunbygderåd och fördelas av ett försköningsråd som består av kommunbygderådet och 

kommunen och i denna grupp ingår även gatu- och parkchefen. 

Kenneth Michaelsson berättar att den prissumma som Ronneby kommun erhöll  av HSSL ska 

omformas till ett årligt landsbygdspris i Ronneby. Vinnare ska utses av en jury med 

representanter från kommunen och kommunbygderådet. 

Ordförande Anders Ohlsson tackade för ett givande och lärorikt inslag på årsstämman och 

överlämnade blombuketter. 

 

Stämman gjorde paus för lite förfriskningar. 

 

Efter en lättare måltid med många goda samtal återupptogs stämman 

 

 

 

§ 1.  Stämmans öppnande  

Ordförande Anders Ohlsson hälsade alla välkomna till årsstämman 2023. 

 

§ 2. Fråga om stämmans behöriga utlysande 

Kallelse till stämman har publicerats på hemsidan och har sänts ut till 

medlemsorganisationerna i enlighet med vad stadgarna föreskriver. Stämman 

godkände förfarandet och förklarade stämman behörigen utlyst. 

 

§ 3. Upprättande av förteckning om närvarande medlemmar och fastställande 

av röstlängd                         

Deltagarförteckning för stämman finns och bifogas även protokollet. 20 

personer är närvarande vid stämman. Stämman godkände röstlängden.  

  

§ 4. Val av ordförande för stämman, sekreterare och två justeringsmän tillika 

rösträknare 

a) Till ordförande för stämman valdes Anders Ohlsson 

b) Till sekreterare för stämman valdes Marie-Louise Svensson 

c) Till justerare tillika rösträknare valdes Peter Bowin och Lars-Göran Hansen 



 
                            

§ 5. Beslut om fastställande av nya stadgar och nytt namn för Länsbygderådet i 

Blekinge till Hela Sverige Blekinge   

 Olof Nyström föredrog ärendet angående nya stadgar, vilka antogs första gången 

den 19 oktober 2022 vid extra allmänt möte, och även anledningen till att ändra 

namn för organisationen. 

 Stämman beslutade fastställa stadgarna som nu blir gällande och stämman 

beslutade även godkänna namnbyte till Hela Sverige Blekinge. 

 

§ 6. Styrelsens berättelse för det gångna verksamhetsåret 

Ordföranden föredrog styrelsens berättelse för verksamhetsåret 2022. Stämman 

godkände styrelsens verksamhetsberättelse. 

                            

§ 7. Fastställande av resultat- och balansräkning                                    

Kassören Anders Andersson redogjorde för den ekonomiska situationen.  

Stämman gavs möjlighet till frågor och beslutade därefter att fastställa resultat- 

och balansräkning. 

 

§ 8. Revisionsberättelse                              

Revisorernas berättelse föredrogs. Stämman godkände berättelsen och den lades 

till handlingarna. 

 

§ 9. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen                               

I enlighet med revisorernas förslag beslöt stämman att bevilja styrelsen 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 

 

§ 10. Beslut med anledning av föreningens vinst eller förlust 

Stämman beslutade att föra resultatet för 2022 i ny räkning. 

 

§ 11. Beslut om årsavgift                                  

Stämman beslutade att ingen medlemsavgift ska tas ut. 

 

§ 12. Verksamhetsplan för år 2023                                                  

 Ordföranden föredrog förslag till verksamhetsplan för 2023. 

Stämman godkände verksamhetsplanen. 

 

§ 13. Beslut om arvoden till styrelse och revisorer 

Ordföranden redovisade gällande beslut om arvodering och ersättning. Kassören 

och sekreteraren erhåller 6 000 kronor per år. Ersättning för direkta uppdrag för 

styrelseledamöter har varit 1 200 kronor för heldag och 600 kronor för halvdag. 

Ett tak gäller för uttag av ersättningar till 12 000 kronor per verksamhetsår och 

person. Styrelsen föreslår att samma ersättningar ska gälla för år 2023. Stämman 

biföll förslaget. 

Milersättning för resor till och från möten samt vid uppdrag är fortsatt 18:50 

enligt skatteverkets regler för obeskattad reseersättning. Stämman beslutade 

enligt förslaget. (Sekreterarens korrektion efter mötet då kontroll gjorts mot 

Skatteverket. Reglerna för obeskattad reseersättning höjdes den 1 januari 2023 

till 25:-/mil och bör korrigeras i enlighet med nya regler). 

 

 



 
§ 14. Budget för 2022 

 Kassören föredrog budgeten, vilken godkändes av stämman. 

 

§ 15. Av styrelsen hänskjuten fråga                                   

 Ingen hänskjuten fråga fanns att redovisa. 

 

§ 16. I stadgeenlig ordning inkomna ärenden/motioner                       

Förelåg inga ärenden eller motioner. 

 

§ 17. Fastställande av antal styrelseledamöter jämte ersättare                                      

I enlighet med nya antagna stadgar föreslår valberedningen 11 ordinarie 

ledamöter och inga suppleanter, vilket stämman godkände 

 

§ 18. Val till styrelsen                                          

Valberedningens föreslår 

a) Till ordförande på ett år föreslogs och valdes av stämman två kandidater 

med delat ansvar Anders Ohlsson, Holmsjö och Olof Nyström, Vilshult.  

b)  Till styrelseledamöter på två år föreslog valberedningen  

omval av  

Helena Carlberg Andersson, Johannishus 

Lars Åkesson, Kyrkhult 

 

Nyval på två år av 

Linda Eskilsson, Trensum 

Stämman godkände samtliga val.                     

 

  Kvarstående i styrelsen på ytterligare ett år är  

Anders Andersson, Lyckeby 

Marco Gustavsson, Mörrum 

Gunda Jeppsson, Kyrkhult 

Bo Jerker Olsson, Sölvesborg 

Marie-Louise Svensson, Holmsjö 

Göran Åström, Trensum 

 

§ 19. Val av revisorer jämte ersättare                          

Till ordinarie revisorer på ett år föreslår valberedningen om val av 

Per-Ola Frisell, Karlskrona och Anders Gunnarsson, Kyrkhult. 

Som ersättare föreslog stämman Peter Bowin, Ronneby. 

Stämman beslutar i enlighet med förslagen. 

 

§ 20. Val av valberedning på ett år (fem personer, en från varje kommun) 

Val föreslogs av  

Per Jeppsson, Olofström, sammankallande. 

Ingrid Mattisson, Holmsjö 

Tomas Nilsson, Trensum 

Peter Bowin, Ronneby  

Ledamot saknas från Sölvesborg. Styrelsen får i uppdrag att ta upp frågan med 

Sölvesborg. 

Stämman beslutade i enlighet med förslagen. 

 



 
 

§ 21. Övriga ärenden som stämman beslutar ta upp – utseende av årets 

utvecklingsgrupp i Blekinge 

 Ordförande Olof Nyström hälsade representanter för Nässelfrossan från 

Olofström välkomna fram. Nässelfrossan, som är en kulturorganisation men 

även en kulturinstitution i Blekinge, är värdiga pristagare. Med en aldrig sinande 

entusiasm bringar organisationen kulturen sin hyllning en hel vecka varje år. I 

en fantastisk kulturbygd med ett stort antal engagerade medverkande arrangeras 

uppemot hundra olika arrangemang i kulturens tcken under denna vecka med 

ofta flera tusen deltagare från hela landet. Väl värda sitt pris och det följs ju av 

en nominering till riksorganisationens val av bästa organisation. Nässelfrossan 

belönas med diplom, blommor och ett kassatillskott.  

 

                                                       

§ 22. Stämman avslutas 

Ordföranden Anders Ohlsson tackade samtliga deltagare för en givande 

årsstämma som gett ett mervärde i form av goda diskussioner och framförallt 

exempel på landsbygdsutveckling och att kulturen lever även utanför 

Stockholm. 

   

 

Anders Ohlsson  Marie-Louise Svensson  

Ordförande för stämman  Sekreterare 

 

 

Peter Bowin   Lars-Göran Hansen 

Justerare   Justerare  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 


